

MINISTRY OF EDUCATION OF THE REPUBLIC OF BELARUS

BELARUSIAN STATE UNIVERSITY

FACULTY OF INTERNATIONAL RELATIONS

Department of International Tourism

Annotation for the thesis

**THE IMPACT OF THE TOURISM INDUSTRY ON CHINA'S REGIONAL
ECONOMIC DEVELOPMENT:
THE EXAMPLE OF GUIZHOU PROVINCE**

Huang Yuzhu

Scientific supervisor – Yao Jiahui

Minsk, 2024

ANNOTATION

The master's thesis consists of content, a general description of the work, an introduction, four chapters, a conclusion and a list of references. The total volume of the thesis is 62 pages, including 10 tables, 13 illustrations, a list of 86 references on 9 pages.

2. Keywords

TOURISM. TOURISM INDUSTRY, REGIONAL ECONOMIC DEVELOPMENT, CHINA, GUIZHOU TOURISM INDUSTRY, GRAY CORRELATION ANALYSIS

3. Contents of the work

The purpose of the study is to explore the role of the tourism industry in regional economic development.

The object of the study is regional tourism in China.

The subject of the study is the current development status of China's tourism industry, and takes Guizhou Province as an example to analyze the current trend of its tourism industry and its impact on local economic development.

Research methods: analysis and synthesis, study and analysis of literature, comparative analysis, specialist evaluations, and various economic and mathematical strategies.

The scientific novelty of this research: this study revealed the theoretical and methodological foundations of the study of the impact of the tourism industry on regional economic development, briefly reviewed the history of China's tourism, analyzed the development of China's tourism industry and its impact on the economy, examined current trends in the development of the tourism industry in Guizhou province and its role on the local economic development. Meanwhile, this study identified the problems and prospects of Guizhou's tourism industry, as well as offered approaches for the development of regional tourism in China.

Scientific testing of the results. The results of the study were presented at 2 scientific conferences.

Possible practical application. The results of the work can be used in tourism policy planning, where government agencies can apply the findings to develop or adjust strategies aimed at sustainable tourism development.

Reliability of materials and research results. The research materials and the results of the master's thesis are reliable. The author confirms that all theoretical and methodological provisions and concepts borrowed from sources are accompanied by links to their authors.

АННОТАЦИЯ

Магистерская диссертация состоит из содержания, общей характеристики работы, введения, четырех глав, заключения и списка литературы. Общий объем диссертации составляет 62 страницы, включая 10 таблиц, 13 иллюстраций, список литературы из 86 наименований на 9 страницах.

2. Ключевые слова

ТУРИЗМ. ИНДУСТРИЯ ТУРИЗМА, РЕГИОНАЛЬНОЕ ЭКОНОМИЧЕСКОЕ РАЗВИТИЕ, КИТАЙ, ИНДУСТРИЯ ТУРИЗМА ГУЙЧЖОУ, СЕРЫЙ КОРРЕЛЯЦИОННЫЙ АНАЛИЗ

3. Содержание работы

Цель исследования - изучить роль индустрии туризма в региональном экономическом развитии.

Объектом исследования является региональный туризм в Китае.

Предметом исследования является текущее состояние развития туристической отрасли Китая, на примере провинции Гуйчжоу анализируется текущая тенденция развития туристической отрасли и ее влияние на развитие местной экономики.

Методы исследования: анализ и синтез, изучение и анализ литературы, сравнительный анализ, оценка специалистов, различные экономико-математические стратегии.

Научная новизна исследования: в данном исследовании раскрыты теоретические и методологические основы изучения влияния индустрии туризма на региональное экономическое развитие, кратко рассмотрена история развития туризма в Китае, проанализировано развитие индустрии туризма в Китае и ее влияние на экономику, рассмотрены современные тенденции развития индустрии туризма в провинции Гуйчжоу и ее роль на местное экономическое развитие. Между тем, в данном исследовании были выявлены проблемы и перспективы развития туристической отрасли Гуйчжоу, а также предложены подходы к развитию регионального туризма в Китае. Научная апробация результатов. Результаты исследования были представлены на 2 научных конференциях.

Возможное практическое применение. Результаты работы могут быть использованы при планировании туристской политики, где государственные органы могут применить полученные данные для разработки или корректировки стратегий, направленных на устойчивое развитие туризма.

Достоверность материалов и результатов исследования. Материалы исследования и результаты магистерской диссертации являются достоверными. Автор подтверждает, что все теоретические и методологические положения и концепции, заимствованные из источников, сопровождаются ссылками на их авторов.